
1 

 

 
Nieuwsbrief 28 – juni  2010 

 

Excursies: 

Bomenexcursie Sloterpark; vrijdag 9 juli 2010 

Vertrek 15.00 uur vanaf het informatiebord Rondje 
Sloterplas aan de Allendelaan bij de brug naar het 
zwembadeiland. 
Wij zullen aandacht besteden aan het onderhoud van 
de bosvakken op het grote (westelijk) parkeiland. 
Dit n.a.v. het bericht in de Westerpost dat er 
vergunning is verleend voor het kappen van 254 
bomen. Onze gids is Caroline Elbers, ontwerpster 
openbare ruimte Stadsdeel Nieuw-West.  
 
Excursie voor jong en oud: Kanovaren 

Zondag 5 september 11.00 uur 
Eindelijk zullen wij ons op de plas begeven. Hiervoor 
heeft het Watersportcentrum Sloterplas kano’s 
beschikbaar: 3 persoons Canadese kano’s of 1 
persoons kano’s. 
  
Deelname aan beide excursies is gratis, aanmelding 
is niet nodig. 
Info: 020-6990067 

 
Verslag vervolgexcursie Tuinpark Ons Buiten 

25 april 

Op deze mooie lentedag bezochten 15  Vrienden het 
tuinpark. Met de nog verschillend gekleurde 
boomkruinen, het frisse groen en de vele bloemen 
bood het een heel andere aanblik. Onze gids was Ans 
Kiers, een van  de tuinbezitters die het langst een 
tuin heeft op Ons Buiten en alle veranderingen van 
het park heeft meegemaakt. Zo is in 1966 het 
noordelijk deel van het park afgehaald voor de 
aanleg van de A-10. Het grote plein dat midden in 
het park heeft gelegen ligt nu aan de noordzijde en 
aan de westkant zijn er tuinen bijgekomen. Ans Kiers 
verving Anne ten Broek die daags tevoren haar heup 
had gebroken.  
Omdat wij te kennen hadden gegeven het tuinpark in 
bloei te willen zien, had zij de bloeiwijze van de 
bomen bestudeerd. De Ginkgo bij de noordelijke 
ingang, een mannelijk exemplaar,  had groepjes 
gelige katjes op zijn takken (de vrouwelijke Ginkgo 
wordt meestal niet aangeplant omdat de rijpe 
ginkgovruchten een vieze lucht afgeven). 
De Parrotia in de Vlindertuin die voor de bladen 
uitkomen nog ( kleine) rode bloemen maakt, is dit 
jaar bloemloos gebleven. Waarschijnlijk vanwege de 
kou. De monumentale Vederesdoorn ook bij de 
Vlindertuin had nog haar bloemen: gelige hangende 
pluimen bij de bruinpaarse bladknoppen een 
prachtige transparante kruin. 
Terwijl wij ongeveer dezelfde route liepen als de 
vorige keer (langs de monumentale bomen) waren 
het ook andere planten die de aandacht trokken.  Er 

was een mooie, natuurlijke  tuin met veel verschil-
lende primula’s in lila met een geel hart tot paars-
rood.  
Dit keer is het bij een korte excursie gebleven omdat 
de VVS bestuursleden aanwezig moesten zijn bij een 
kennismakingsbijeenkomst  van de gezamenlijke  
groengroepen  met de nieuwe deelraad Nieuw-West 
in het NME-centrum van de Oeverlanden. 
 

Een bloeiend Rondje Sloterplas  
 
Verslag excursie Vroege Vogels 30 mei  

Het was vroeg, heel vroeg, voor velen van u veel te 
vroeg en te nat voor activiteiten op deze vrije 
zondag. Vandaar dat er slechts twee (bestuurs)leden 
bij café Oostoever waren. De fietstocht van de 
Oostoever naar de Oeverlanden werd begeleid door 
gezang van vogels in het Sloterpark en tussen de 
huizen aan de Johan Huizingalaan. Er was vertrokken 
in het donker met droog weer; aangekomen bij het 
NME-centrum  de Oeverlanden ging het motregenen 
en werd het licht. Daar werden de excursiegangers 
hartelijk verwelkomd door de gids, Romke Jonker, 
met koffie, thee en door hemzelf gebakken cake. Er 
arriveerden nog drie enthousiastelingen. Meteen in 
het begin van de wandeltocht stonden we stil bij een 
concert van de Winterkoning  en de Tuinfluiter (of 
het daarop lijkende gezang van de Zwartkop). 
Verder wandelend, langs de oever van de Nieuwe 
Meer, hoorden wij aan het krachtige gezang van een 
in het struikgewas verstopte nachtegaal dat wij bij 
de grens van zijn territorium waren gekomen. Verder 
werden wij getrakteerd op het gezang van de Merel, 
de Koolmees, een Koekoek, de Tjiftjaf, de Houtduif 
en de Grasmus en zagen wij een Grote Bonte 
Specht, een (Vlaamse) Gaai, Kauwtjes, de Zwarte 
Kraai. We hoorden nog een aantal Nachtegalen. 
Meerkoeten. Wilde eenden en Krakeenden met en 
zonder jongen, zwommen langs de oever, 
Scholeksters en Reigers vlogen over ons heen. 
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Voorbij de aanlegsteiger van het veer naar het 
Amsterdamse Bos, op het schiereiland met 
speeltoestellen kregen we een beknopte 
verhandeling over de geschiedenis van het 
Oeverlandengebied. We namen de terugtocht door 
het noordelijkste deel van de Oeverlanden, een soort  
moerasgebied, wandelend over enigszins glibberige 
struinpaadjes tussen de, soms omgevallen, wilgen 
die gedeeltelijk nog in het water of in de zwarte 
modder staan. In de open plekken stonden 
Rietkragen waarin de Kleine Karekiet te horen en te 
zien was en velden Gele Lissen. Een prachtig, 
geheimzinnig gebied. Vlakbij de A-10 vanaf de 
fietsbrug naar het Nieuwe Meerpad hoorden en 
zagen we de Bosrietzanger, volgens onze gids de 
grootste imitator. Bij een recent onderzoek was 
imitatie van het gezang van 27 verschillende vogels 
geteld. Bijna thuis hoorden wij nog de Roodborst en 
als uitsmijter de Vink en de Winterkoning. Terug in 
het NME-centrum bleek dat wij in plaats van 
anderhalf uur,  twee en een half uur in dit uniek stuk 
natuur hadden doorgebracht. Het was wel heel vroeg 
maar zeer de moeite waard. 
 
Kort verslag van de algemene ledenvergadering 

10 april 2010 
Het gehele verslag vindt u op onze website: 
www.vriendenvandesloterplas.nl  
 
Harriët Haakma Wagenaar heet iedereen welkom en 
begint met een aantal leuke mededelingen.  
De Parrotia Persica is geplant, de boom is een 
geschenk van ons aan het park. Verder meldt zij dat 
er ooievaars in het park zijn gesignaleerd. 
De vereniging is nog steeds groeiende. 
Binnenkort krijgen we te maken met één stadsdeel 
en dat maakt het voor de vereniging overzichtelijker. 
De structuurvisie Amsterdam is aan de orde met een 
nieuwe Hoofdgroenstructuur. Daarin zitten wel een 
aantal zorgpunten m.b.t. de Sloterplas. 
We zullen van ons laten horen. We hopen dat we 
onder de nieuwe coalitie ook betrokken worden bij 
ontwikkelingen. Wij zullen hen houden aan de 
toezegging om een conferentie over de Sloterplas te 
gaan houden. 
De drie stadsdelen probeerden in hun laatste periode 
nog snel allerlei plannen door te drukken, zodat er 
een drukke tijd was voor bewoners en de vereniging. 
De vergadering reageert positief op het voorstel van 
het bestuur om nog tijdens de coalitiebesprekingen 
de betrokken partijen te benaderen met het voorstel 
de Sloterplas bij één portefeuillehouder onder te 
brengen. 
 
Bij het verslag over 2009 komen aan de orde:  

De inspraakprocedure m.b.t. horeca op het bastion 
Noorderhof Zuid. Onze voorkeur, de Vuurkorf, is 
aangenomen en zal nu in voorjaar 2011 geopend 
worden. 
 
De uitkomsten van het Sloterplasoverleg zijn bekend 
gemaakt. Onder de naam Windows of Opportunity 
zijn 13 interventies gepland. Inmiddels weten we dat 
de FL’int niet zal worden gerealiseerd. 
 
De beheerplannen voor de Oostzijde Sloterpark, 
zoals ontwikkeld in samenspraak met een platform, 
waar de VVS was vertegenwoordigd, zijn inmiddels 

van de baan. Ook dat is onderdeel van het 
Sloterplasoverleg geworden. 
Een hotel aan de Oostoever was een heet hangijzer 
in 2009. Ter vervanging van of aanvulling op café 
Oostoever plande stadsdeel Geuzenveld-Slotermeer 
een horecavoorziening. Dit leidde tot voorstellen 
voor hotels. Het gekozen model vinden wij niet 
passen op de oevers en gelukkig vond de TAC dat 
ook, zodat dit plan voorlopig is uitgesteld. 
 
In juni vond het eerste Sloterplas Festival plaats en 
dat wordt dit jaar vervolgd. Het bestuur heeft 
aangedrongen op vermindering van geluidsoverlast. 
Ook hebben we nogmaals aangedrongen op het niet 
verlenen van een vergunning voor het Loveland 
Festival. 
 
Alhoewel de Osdorpse Oevers in 2009 redelijk rustig 
waren zijn er op de valreep plannen gepresenteerd, 
waaronder een tijdelijke bioscoop aan de oever. Dat 
heeft onze zorg en aandacht. Er komt nog een 
procedure omdat een bioscoop niet past in het 
huidige bestemmingsplan, zodat er nog ruimte is 
voor inspraak en bezwaar. 
 
De leden van de kascommissie: Truus van Leuven 
en Sally Tee hebben de kasboeken akkoord 
bevonden en verlenen het bestuur decharge. Voor de 
volgende periode zijn benoemd: Sally Tee en Alfons 
Berkemeijer, reserve is Truus van Leuven. 
 
Periodiek aftreden en (her)verkiezing van 
bestuursleden  

Yvonne de Graaff wordt bestuurslid met specifiek 
aandacht voor de nieuwsbrief. 
Aftredend en herkiesbaar zijn Peter Stein en Tineke 
Rombout. 
Emmy Groot stelt zich verkiesbaar als bestuurslid en 
wordt penningmeester en Tineke Stricker secretaris.  
Harriët nodigt Wouter van de Wulp uit weer toe te 
treden tot het bestuur en deze zegt dat toe. 
De vergadering kiest unaniem alle genoemde 
verkiesbare bestuursleden. 
Het bestuur bestaat nu weer uit 8 leden. 
 
De begroting wordt vastgesteld. 
Om 16.00 uur werd de vergadering besloten met een 
bezoekje aan onze Parrotia Persica. 
 
Friedrich en Vanessa 

 
Het is 1829.  
Bijna twee eeuwen na 
de drooglegging van het 
Slotermeer en ruim een 
eeuw voor het uitgraven 
weer begon.  
De Griekse onafhanke-
lijkheidsstrijd had geleid 
tot de achtste Russisch-
Turkse oorlog.  
Hierbij veroverde Rus-
land Armenië en de 
Kaukasus op het 
Ottomaanse Rijk. De 
Duits-Baltische hoog-
leraar J.J. Friedrich W. 
Parrot wordt door de 
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Russische regering op expeditie gestuurd. Een 
wetenschappelijke ontdekkingsreis, maar ook een 
queeste naar de Ark van Noach. Hij verwerft eeuwige 
roem door op 27 september als eerste de top van de 
berg Ararat te bereiken. Noach wordt niet 
meegerekend, want die was per schip gegaan. 
 
Het is 2010. De Sloterdijkerpolder is al weer meer 
dan vijftig jaar Sloterplas. En sinds maart staat 
Vanessa in de grond (naast het I-balken-kunstwerk 
van André Volten). Vanessa is een in Nederland 
succesvol geworden immigrante. Ze is geselecteerd 
uit zaad dat in 1932 uit Engeland naar Oudenbosch 
kwam. Als twee zaailingen in een potje waren haar 
voorouders in 1841 in Kew Gardens aangekomen, 
nadat de plantkundige, Karl Anton Andreevich Meyer 
ze had opgekweekt in de botanische tuin van Sint 
Petersburg. Deze latere directeur van de Peterburgse 
tuinen had in 1830 enkele exemplaren verzameld in 
het noorden van Perzië (Iran). Hij was erg trots op 
wat Friedrich Parrot had betekend voor de glorie van 
het Russische Rijk. En de berg Ararat stond ook nog 
niet ver van waar hij de nieuwe boomsoort gevonden 
had. Toen Meyer een nieuwe wetenschappelijke 
naam moest verzinnen, wist ie het dus meteen. Ik 
vernoem hem naar mijn collega-wetenschapper 
Friedrich Parrot en naar waar de boom vandaan 
komt, Perzië! Die naam staat nu ook op het bordje 
bij onze boom: Parrotia Persica. (Zie foto) 
 
Vlammen en vlinders 
We praten over begonia’s, robinia’s, e.d. Dus van mij 
mag u Vanessa best een Parrotia noemen. Maar ze 
heeft ook twee mooie Nederlandse namen. Omdat ze 
ontzettend hard hout heeft en uit Perzië komt, wordt 
ze in vele talen Perzisch IJzerhout genoemd. Heel 
toepasselijk, maar nog mooier vind ik de andere 
naam: Vlamboom. Ga van de herfst even kijken en u 
kunt zien waarom. Vanessa is een speciale 
Nederlandse variëteit. Uit één van die zaden uit 1932 
was zo’n mooie boom gegroeid, dat die in 1956 is 
geselecteerd als grondlegger van een Nederlandse 
variëteit. Een sterke wat ranke boom met nog 
schitterendere kleuren. Deze ook als laanboom te 
gebruiken variëteit kreeg de naam van een kleurrijk 
vlindergeslacht, Vanessa. In Nederland heeft dat 
geslacht twee soorten, de distelvlinder en de 
Atalanta. De Atalanta is een trekvlinder die ieder jaar 
een tocht van duizenden kilometers maakt voordat 
hij weer in Nederland is. Een erg toepasselijke naam 
voor een boom die als soort zo’n lange reis gemaakt 
heeft, om uiteindelijk een bijzondere vernederlandste 
boom te worden. 
 
Wouter van der Wulp 

 
Zienswijze V.V.S. op de Ontwerp Structuurvisie 
Amsterdam 2040 

 
De Dienst Ruimtelijke Ordening heeft, onder 
verantwoordelijkheid van de wethouder  Maarten van 
Poelgeest een ontwerp Structuurvisie Amsterdam 
2040 uitgebracht. Daarin is ook het e.e.a. gezegd 
over de Sloterplas en het Sloterpark. 
De inspraakperiode op dit ontwerp sloot 21 mei jl. 
De inspraakreacties zullen in het najaar besproken 
worden waarna een evt. gewijzigd ontwerp 
vastgesteld zal worden. 
 
Het bestuur van de VVS heeft ook een zienswijze 
ingestuurd. Deze kunt u vinden op onze website. 
In onze zienswijze hebben wij gereageerd op diverse 
bedreigingen, waaronder het benoemen van 
Metropolitane plekken aan de oevers, waardoor 
grootschalige bebouwing dreigt, bebouwing aan de 
Noordoever, ondanks de Hoofdgroenstructuur, wordt 
toegestaan.  
Onze zienswijze komt, samengevat, neer op: 
--Het grotendeels uit oevers bestaande Sloterpark 
sluit hoogstedelijke ontwikkelingen uit. 
--De Hoofdgroenstructuur geldt voor alle oevers van 
de Sloterplas.  
--Tegen de benaming 'Stadspark' hebben wij geen 
bezwaar. 
--Als evenemententerrein is het Sloterpark absoluut 
ongeschikt. 
--Wij adviseren de oevers van het terrein bij het 
Sloterparkbad openbaar te maken. 
--Voor de verbetering van de Sloterscheg als geheel 
adviseren wij het Sportpark Ookmeer versneld als 
'Sportpark Nieuwe Stijl' in te richten. 
--Wij zullen ons standpunt ook nog mondeling 
inbrengen tijdens de najaarsvergaderingen van de 
gemeente. 
 
Kroniek (Osdorpse) oevers deel 12 
30 maart - Door de projectleider Lizan Hegeman 
werden wij geïnformeerd over de laatste plannen 
met de oever. Zoals gemeld waren dat: tijdelijke 
bioscoopzalen op de zgn. landtong en een soort 
“Apekooi-speeltuin” in het groen met bijbehorende 
kleine, laagdrempelige horecagelegenheid met 
terras. Als overblijfsel van de grote steigerplannen 
was midden op de oever nog een half in het water 
stekend gebouw (met verdieping) getekend. Ook dit 
met horeca bestemming. 
Wij wijzen de bioscoopplannen af, evenals de horeca 

half in de plas. 

16 april - Schriftelijke oproep van de Osdorpse PvdA 
fractie aan alle leden van de nog net bestaande drie 
deelraden om hun partijgenoten in de Provinciale 
Staten te bewegen in te stemmen met een motie van 
de PvdA om de Rode Contour te verleggen tot aan 
het water. Daardoor zou bebouwing op de oever 
makkelijker te realiseren zijn. Gelukkig is de VVS  
gewaarschuwd en kan tijdig contact leggen met een 
van de Statenleden. 
24 april - Brief/mail aan de deelraadsleden en aan 
de commissie ROG van de Provincie die deze 
Structuurvisie behandelt, waarin wij pleiten voor het 
niet verleggen van de Rode Contour. 
26 april - vergadering van de commissie Ruimtelijke 
Ordening en Grondbeleid van de Provinciale Staten 

Let op onze website voor het laatste nieuws: 
www.vriendenvandesloterplas.nl 

De Vanessa-vlamboom wordt een meter of 10-12 
hoog. Onze Vanessa kan dus nog dubbel zo hoog 
worden. Zodra de boom oud genoeg is, bloeit ie 
voordat de blaadjes verschijnen, net als de iep. 
Eind februari, begin maart kan het daardoor van 
een afstandje lijken of er een rode mist om de 
boom hangt. De stam krijgt intussen bij het 
stijgen van de leeftijd steeds meer karakter. Net 
als bij een plataan schilfert de schors. Maar echt 
beroemd is de vlamboom om zijn uitbundige en 
gevarieerde herfstkleuren. Sommige bladeren 
kleuren oranje of rood, andere kleuren geel en 
sommige blijven groen of verkleuren alleen aan 
de rand. Ook kleuren de bladeren niet allemaal 
tegelijk. 
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(ROG). Er zijn zoveel reacties op de Provinciale 
Structuurvisie binnengekomen dat men er nog geen 
besluit over heeft genomen. 
8 juni - Vergadering van de deelraad Nieuw-West 
met behandeling van de Zienswijze van het Stads-
deel op de Structuurvisie van Amsterdam 2040. 
Inspraak VVS: Onze belangrijkste kritiek betreft de 
toegevoegde teksten: “Sloterplas en –park in 
samenhang te ontwikkelen met het Centrumgebied 
Osdorpplein” en “Voor economische ontwikkeling in 
Nieuw-West zijn er locaties voor het Stadsdeel-
centrum o.a. aan de Sloterplas te vinden”. 
Wij stellen vast dat de bestuurders van Nieuw-West 
vasthouden aan het idee dat het succes van het 

Centrumgebied Osdorpplein afhangt van de exploi-
tatie van de Osdorpse oever van de Sloterplas. 

Standpunt van de VVS is dat de ontwikkeling van dat 

centrumgebied losgekoppeld moet worden van de 

oevers van de plas. 
18 juni - Telefonische uitnodiging van Lizan 
Hegeman voor de startbijeenkomst op 30 juni met 
voorselectie van zeven kunstenaars (aangedragen 
door Koers Nieuw-West) die gevraagd zijn mee te 
doen met een competitie voor een ontwerp van de 
tijdelijke bioscoop op de landtong met toevoeging 
van een tijdelijke ruimte voor culturele activiteiten. 
Onze aanwezigheid is gevraagd ter inspiratie van de 
kunstenaars.  
We vinden dat er niet verder gegaan moet worden 

met invulling van de oevers, voordat de beloofde 
conferentie over de toekomst van de Sloterplas en 

haar oevers heeft plaatsgevonden.  
21 juni - de commissie ROG van de provincie heeft 
de Provinciale Structuurvisie  aangenomen. Dit 
betekent dat de Rode Contour blijft liggen over Meer 
en Vaart.   
 
Coalitieakkoord Stadsdeel Nieuw-West 

 
Het coalitieakkoord van ons stadsdeel was enige tijd 
geleden gereed en is te vinden op hun website 
http://www.nieuwwest.amsterdam.nl  
Uiteraard hebben wij naar dit akkoord gekeken om 
te zien in hoeverre de toekomst voor de Sloterplas 
en het Sloterpark in goede handen is van de huidige 
coalitie. 
De tekst over dit gebied is vrij duidelijk: 
“De westelijke tuinsteden van Amsterdam staan 

bekend als groen en ruim. De noodzakelijke 
stedelijke vernieuwing mag dat karakter niet 

aantasten. Sterker nog: de coalitie streeft ernaar de 

groene functie te versterken.  

Er moet een aanpak komen tot verbetering van de 

waterkwaliteit van de Sloterplas. 
Visie op Sloterplas: de Sloterplas is van ons allemaal. 

Op basis van de bestuurlijke ambitienota van het 
Sloterplasoverleg organiseert het stadsdeel een 

Sloterplasconferentie om met bewoners, onderne-
mers en deskundigen de bestaande visies op het 

Sloterparkgebied met elkaar te integreren. 
 

Als randvoorwaarde geldt dat geen van de oevers 
stedelijk bebouwd wordt. We zien wel mogelijkheden 

voor evenementen in bijvoorbeeld een openlucht-

theater en horeca op de noord- en op de zuidoever”. 
 

Dit lijkt niet tot problemen te leiden en de geplande 
conferentie biedt ons allemaal de kans een bijdrage 
te leveren aan een toekomstvisie voor de Sloterplas. 
Maar er zijn ook andere onderwerpen in het akkoord, 
waar we mee te maken kunnen krijgen. De plannen 
om meer recreatiemogelijkheden te ontwikkelen en 
de stedelijke verdichting rondom het Osdorpplein zijn 
twee zaken die mogelijk tot ongewenste ontwik-
kelingen kunnen leiden. 
Het zal dan ook nodig zijn de deelraad te blijven 
volgen. Participatie van bewoners heeft in het 
akkoord ook een belangrijke waarde gekregen, zodat 
wij ons uitgenodigd voelen vroegtijdig mee te 
denken en waar nodig een kritische stem te laten 
horen. Wij wensen de nieuwe deelraad veel succes 
en wij zetten in op een goede samenwerking met het 
Dagelijks Bestuur en de raad. 
 

Rectificatie. 
In onze vorige nieuwsbrief stonden uitspraken van 
de lijsttrekkers  van  aan de deelraadsverkiezingen 
deelnemende politieke partijen over  de stelling : “de 
oevers van de Sloterplas moeten onbebouwd blijven” 
Deze uitspraken stonden NIET in de Westerpost 
maar het was de ECHO die de verhelderende 
interviews had afgenomen. 
 
Nieuwe waterloop 

 
Na de zomervakantie zal begonnen worden met het 
graven van een nieuwe waterloop tussen het 
zwembad en het bastion aan de noordkant van het 
zwembadterrein. Deze waterloop zal de Sloterplas 
verbinden met het water aan de andere kant van de 
Allendelaan. Tot nu toe is men bezig geweest met de 
voorbereidingen: het verleggen van kabels en buizen 
en het schoonmaken van de tunnel onder de 
Allendelaan. Zo te zien kan daar een kano doorheen 
varen. 
Er wordt overigens niet meer gedacht aan een 
kanoverbinding met de toekomstige Tuinen van 
West. 
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